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Մայիսի 19-ին երևանում տեղի ունեցավ 
Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի 
ընդհանուր ժողով՝ ակադեմիկոսների, յթղթսւ-
կի ց-անդամների և ակադեմիայի գիտահետազո-
տական հիմնարկների ղեկավարների մասնակ-
ցությամբ: 

ՍՄԿԿ XXIV համագումարի արդյունքների 
և Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիա-
յի խնդիրների մասին զեկուցումով հանդես 
եկավ ակադեմիայի պրեզիդենտ, ակադեմիկոս 
4 ՛ Հ- Համբարձումւսւնը: 

— Կուսակցության XX IV համագումարը,— 
ասաց նա,— պատմական խոշոր իրադարձու-
թյուն ԷՐ մեր ժողովրդի կյանքում: Ի մի բերե-
լով այն մեծ նվանումները, որոնց հասել է մեր 
երկիրը վերջին հնգամյակում ե առհասարակ 
վերջին ժամանակաշրջանում, նա միևնույն ժա-
մանակ ուղիներ մշակեց մեր հետագա զար-
գացման համար: 

Ընթացիկ հնգամյակի ընթացքում մեծ նշա-
նակություն է տրվելու մեր երկրի բնակչության 
բարեկեցությունը բարձրացնելու գործին: Թե թե 
ու սննդի արդյունաբերության զարգացման 
տեմպերը զգալիորեն ավելի բարձր են լինելու 
նաիյորդ հնգամյակի համեմատությամբ: Այս 
բոլորը պետք է կատարվի տեխնիկական առաջ-
ընթացի հիման վրա, իսկ դա նշանակում է, ՈՐ 
պետք է շարունակեն զարգանալ ժողովրդակւսս 
տնտեսության հատկապես այն հյուղերը, որոնք 
ապահովում են տեխնիկական առաջադիմու-
թյունը: 

Համագումարում նշվեց այն հանգամանքը, 
ՈՐ մեր օրերում ամենամեծ դերը ժողովրդի 
կյանքում խաղում է տեխնիկական առաջադի-
մության, տեխնիկական հեղափոխության իրա-
գործման խնդիրը: եթե մեզ հաջողվի գիտա-
տեխնիկական հեղափոխության նվանումները 
միավււրել սււցիալիստական հասարակարգի սւ-
ոավելությունների հետ, այն ժամանակ մենք 
կկարողանանք բարեհաջող կերպով լուծել մեր 
առաջ դրված խնդիրները: Դրանց իրականաց-
ման համար մեծ անելիքներ ունեն գիտության 
աշխատողները, հետևաբար և մեր ակադեմիա-
յի աշխատողները: Աոաջին հերթին պետք է ա -
մեն կերպ բարձրացնել մեր հիմնարկների աշ-
խատանքի էֆեկտիվությունը; Գիտության աշ-

խատողները ևս պետք է հետևեն իրենց նորա-
գույն նվաճումների ներդրմանը, նրանք պետք 
է իրենց աշխատանքի արդյունքները այնպիսի 
վինակի հասցնեն, որպեսզի դրանք հնարավոր 
լինի ներդնել ժողովրդական տնտեսության մեջ: 

Նոր հնգամյա պլանը խոշոր խնդիրներ է 
դնում մեր հանրապետության առաջ: Այդ խ ը ն -
դիր ների լուծումը պահանջում է ուժերի ավե լի 
մեծ լարում Հայաստանի ամբողջ աշխատավո-
րության կողմից: Այդ խնդիրները անհնարին է 
լուծել աոանց գիտության բնագավառի աշխա-
տողների լուրջ ջւսնքեւփ: Մեր գիտնականները, 
տեխնիկական մտւսվորականությունը մեծ անե-
լիքներ ուսեն այդ խնդիրների լուծման գործում՝ 
հանրապետության համար մաքսիմալ օգուտ բ ե -
րելու նպատակով: 

Տեխնիկական առաջադիմությունը հենվում 
է հետևյալ հարցերի վրա՝ նոր տեխնոլոգիական 
պրոցեսների կազմակերպում, նոր նյութերի կամ 
նոր որակով արդեն հայտնի նյութերի ստեղ-
ծում, նոր սիստեմների ստեղծում, որոնք պեւոք 
է ծաոայեն ժողովրդւսկան տնտեսությանը: Այս 
երեք բնագավառներում մենք մեծ գործ ունենք 
կատարելու: Այստեղ հասարակագետները նույն-
պես մեծ անելիքներ ունեն, քանի ՈՐ ժամանա-
կակից տեխնոլոգիան վախում է և ողջ հասա-
րակական կյանքը: Մենք գիտակցում ենք, ՈՐ 
մեր ակադեմիայի գիտնականները շատ մեծ 
պատասխանատվություն ունեն հանրապետու-
թյան զարգացման համար, բայց ի՞նչ կոնկրետ 
հանապարհներով մենք պետք է մոտեցնենք մեր 
ինստիտուտների աշխատանքները արտադրու-
թյանը, որււ ՚նք են այդ ճանապարհները: ես 
կարծում եմ, ՈՐ առաջին հերթին անհրաժեշտ 
է բարձրացնել հետազոտությունների գիտակս1ն 
մակարդակը և գիտական աշխատանքի էֆեկտի-
վությունը բոլոր գիտահետազոտական ինստի-
տուտներում: Թույլ գիտությունը չի կարող օ գ -
նել արտադրությանը, կարող է օգնել միայն 
ուժեղ գիտությունը, որը գտնվում է անհրա-
ժեշտ մակարդակի վրա: Մեր ակադեմիայում 
որպես աշխատանքի մակարդակի չաւիանիշ 
պետք է ընդունվի այն, |)ե գործնական նշանա-
կություն ունեցող ինչպիսի* արդյունք է տալիս 
տվյալ գիտական հիմնարկը: 

Մենք պետք է ավելի պահանջկոտ լինենք 
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(1кг ինստիտուտների նկատմամբ, ինստիտուտ-
ները՝ իրենց բաժինների և աոանձին սւշխա-
տուլների նկատմամբ: Պետք է ամեն կերպ խրա-
խուսել ինստիտուտներում փորձնական արտա-
դրությունների ստեղծումը: Մենք պետք է աշ-
խատենք նոր ճնգամ յակի ընթացքում լուծել գի-
տությունը արտադրության ճետ կսայելու խըն-
դիրը: 

Գիտո՛ւթյան ՜ մեջ րոլոՒ Թարցերը լուծվում 
են կադրերի՛ լավագույն ընտրության միջոցով: 
Մենք պետք է չվախենանք ավելի արագ աոա? 
քաշել երիտասարդ կադրերին/ նրսծնց ս՛տեղծա-
գործական ակտիվությունը միացնելով ավագ 
սերնդի փորձին: Մեր ինստիտուտները պետք է 
քւսւգեցնել ժամանակակից սարքավորումներով, 
դրանք խելացիորեն ծաոայեցնել հիմնական 
խնդիրների լուծմանը: 

Խոսելով հասարակական գիտությունների 
բաժանմունքի մեջ մտնող հիմնարկների աոա ջ 
կանգնած խնդիրների մասին, ընկ. Համբար-
ձումյանը ասաց.— Գնալով պահան՛ջները դեպի 
հասարակական գիտությունները մեծանում են, և 
մենք կարող ենք նշել, ՈՐ բաժանմունքի մի շարք 
ինստիտուտներ կարող են մեծ գործ կատարել 
մեր սւոջև կանգնած խնդիրների լուծման մեջ: 
Մեր հասարակությունը արագ փոխում է իր 
դեմքը4 շնորհիվ սոցիալիստական շինարարու-
թյան, շնորհիվ գիտատեխնիկական հեղափո-
խության: Կատարվում են չափսւգանց բարդ 

պրոցեսներ: Հասարակական գիտությունների 
ներկայացուցիչները մեծ աշխատանք ունեն 
կատարելու այդ նոր իրադրությունը գիտակա-
նորեն վերլուծելու տեսակետից: 

Այնուհետ!* գեկուցողը հանցամանորեն խո-
սեց համագումարի պատմական որոշումների 
լույսի ներքո հանրապետությունում գիօւութւաս 
տարբեր հյուղերի զարգացման ուղիների մասին: 

ժ՛ողովում ելույթ ունեցան Հայկական ՍՍՀ 
գիտությունների ակադեմիայի ակադեմիկոսներ 
Ա. Ալիխանյսւնը, Ծ. Աղայանը, Վ. Գուլքանյա-
նը, Մ. Մանվեոանը, Ա. Շահինյանը: Նրանք 
խոսեցին այն մասին, ՈՐ անհրաժեշտ է գիտա-
կան հետւսգոտությունները է՛լ ավելի մերձեց-
նել պրակտիկային, բարձրացնել գիտական աշ-
խատանքի արդյունավետությունը, գիտական 
նվաճումները արագորեն ներդնել արտադրու-
թյան մեջ, ուժեղացնել ակադեմիայի և հյուղա-
կին գիտական հիմնարկների համատեղ սոխա-
տան Гը կոմպլեքսային գիտական պրոբլեսների 
լուծման ուղղությամբ: 

Ընդհանուր ժողովը միահամոսլ հավանու-
թյուն տւ|եց ՍՄԿԿ XXIV համագումարի որո-
շումներին Լ Հայկական ՍՍՀ գիտություն-
ների ակադեմիայի հիմնարկների կոլեկտիվնե-
րին կո- արեց բոլոր ջանքերը գործադրել հա-
մագումարի աոաջադրած խնդիրների հաջող կա-
տարման համար: 

Սև ՀՈՎՀԱՆՆԻՍՅԱՆ 


